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Protokół nr 49
z posiedzenia Komisji ds. Rodziny 

VIII kadencji Rady Miasta Lublin w dniu 30 stycznia 2023 r.

Posiedzenie Komisji odbyło się w Ratuszu, w sali nr 2. Trwało od godz.16.00 do godz.16.15.
W posiedzeniu uczestniczyło 11-u radnych, zgodnie z załączonymi listami obecności –

zał. 1 i zał. 2. W posiedzeniu uczestniczyły także osoby zaproszone.

 Posiedzenie prowadziła Przewodnicząca Komisji Monika Orzechowska, która po powitaniu
wszystkich radnych i osób uczestniczących w posiedzeniu, przedstawiła porządek posiedze-
nia. Porządek został przyjęty bez uwag.

Porządek posiedzenia :
1.  Projekt  uchwały  zmieniającej  uchwałę  nr  70/III/2019  Rady  Miasta  Lublin  z  dnia  31

stycznia  2019  r.  w  sprawie  podwyższenia  kryterium  uprawniającego  do  przyznania
pomocy w zakresie dożywiania oraz zasad zwrotu wydatków za świadczenia pomocy
społecznej udzielone w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w
domu” na lata 2019-2023” (druk nr 1666-1).

2. Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego w 2022
    roku (druk nr 1662-1).
3. Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji ds. Rodziny w 2022 roku.
4. Sprawy wniesione.

Realizacja porządku posiedzenia:

Ad 1.  Projekt uchwały zmieniającej uchwałę nr 70/III/2019 Rady Miasta Lublin z dnia 31
stycznia  2019  r.  w  sprawie  podwyższenia  kryterium  uprawniającego  do  przyznania
pomocy  w  zakresie  dożywiania  oraz  zasad  zwrotu  wydatków za  świadczenia  pomocy
społecznej udzielone w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w
domu” na lata 2019-2023” (druk nr 1666-1).
     W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Komisji  poddała projekt uchwały pod
głosowanie.
      Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały, w głosowaniu: 10 „za”,

0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”.

Ad 2. Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego w 2022
roku (druk nr 1662-1).
   Komisja  przyjęła  przedstawione  Sprawozdanie,  nie  zgłaszając  w  tej  sprawie
dodatkowych pytań.

Ad 3. Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji ds. Rodziny w 2022 roku.
       W związku z brakiem pytań i poprawek do przedstawionego projektu sprawozdania z
działalności  komisji  w  2022  roku  Przewodnicząca  Komisji  poddała  dokument  pod
głosowanie.
     Sprawozdanie z działalności Komisji w 2022 roku zostało przyjęte głosami: 10 „za”,

0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”. 

Ad 4. Sprawy wniesione.
   Komisja  przyjęła  do  wiadomości  pismo  Radnej  Rady  Dzielnicy  Kośminek,  z  dn.
17.01.2023r., w sprawie udziału w posiedzeniach komisji Rady Miasta Lublin. 
      Obecna na posiedzeniu komisji autorka pisma Radna Rady Dzielnicy Kośminek
pani  Anna  Wójcik poprosiła  o  zabranie  głosu,  a  następnie  zgłosiła  swoje  postulaty
odnośnie działań, jakie mogłoby wdrożyć miasto w obszarze, związanym z zakresem
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pracy Komisji do spraw Rodziny. Zdaniem pani A.Wójcik należy dołożyć wszelkich starań
aby przygotować młodzież do dorosłego życia i założenia rodziny, a w związku z tym
dostosować do tych potrzeb proces edukacji młodych ludzi. Pani A.Wójcik przedstawiła
też  propozycję  utworzenia  instytucji  mecenatu,  która  powinna  towarzyszyć  każdemu
człowiekowi przez całe jego życie, tworzyć pieczę nad jego rozwojem i która powinna
działać niezależnie od innych instytucji i organizacji. Byłaby to instytucja wspomagająca.
W  chwili  obecnej  placówki  edukacyjne  cierpią  na  brak  funduszy,  ale  na  pewno  są
obszary,  które  nie  są  objęte  procesem  nauczania,  a  szkoła  mogłaby  je  realizować
komercyjnie.  Ponadto  pani  A.Wójcik  mówiła  o  tym,  że  ważny  jest  ścisły  kontakt
i współpraca z rodzinami osób poniżej wieku dojrzałości i jeszcze zależnych finansowo,
dlatego też powstałej  instytucji  mecenatu należałoby umożliwić  prawne wkroczenie w
sprawy rodzin dysfunkcyjnych.
   Na  pytanie  radnego  Zbigniewa  Jurkowskiego o  źródło  finansowania  dla
przedstawionych  propozycji  pani  Anna  Wójcik wyjaśniła,  że  oczywiście  działania
prowadzone przez szkoły miałyby charakter komercyjny więc szkoły ustalałyby stawkę
odpłatności  za  zajęcia  i  uczestnicy  zajęć  opłacaliby  te  koszty.  Na  uwagę  radnego
Z.Jurkowskiego,  że  w  takim  razie  rodzice  pokrywaliby  te  wydatki,  pani  A.Wójcik
odpowiedziała, że nie tylko rodzice dzieci, gdyż projekty dotyczą też osób dorosłych, a co
do  projektów,  które  byłyby  zgłaszane  np.  przez  Radę  to  ona  wskazywałaby  źródło
finansowania. Finansowanie mecenatu może być też finansowane ze Skarbu Państwa,
ale i członkowie mecenatu mogliby zarabiać na jego działalność poprzez podejmowanie
się różnych prac. W zakresie działania szkół to dużo zależy od menedżera placówki czy
widzi potrzebę podjęcia dodatkowych, ważnych pod kątem rozwoju młodzieży działań.
Mogłyby to być też działania na rzecz otoczenia. Należy zrobić wszystko aby system
gospodarczy nie powodował degradacji jednostki.
    Przewodnicząca  Komisji  Monika  Orzechowska stwierdziła,  że  przedstawione
propozycje  są ciekawe i  członkowie Komisji  na pewno je  przeanalizują  i  wezmą pod
uwagę w swojej dalszej działalności, stąd najlepiej jak radna Rady Dzielnicy Kośminek
przekaże je na piśmie. W odpowiedzi pani A.Wójcik złożyła na ręce Przewodniczącej
Komisji pismo z przedstawionymi postulatami, a Przewodnicząca Komisji zadeklarowała,
że  zostanie  ono  przesłane  wszystkim  członkom  Komisji  (pismo  pani  A.Wójcik  z  dn.
30.01.2023r.)

      Na tym posiedzenie komisji zakończono.

Protokołowała:

    /-/ Sylwia Bednarska
                                                                                                   Przewodnicząca
                                                                                                 Komisji ds. Rodziny

                                                                                              /-/ Monika Orzechowska
    


